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چالش درآمدزایی فوتبال باشگاهی ایران و یک دنیا سؤال بی پاسخخبر و مصاحبه

رویایی به نام حـــــق پخــــش تلویزیونی

حـــق  موضـــوع  می رســـد  نظـــر  بـــه 
پخش تلویزیونی مســـابقات ورزشـــی 
بـــه یـــک مشـــکل لاینحـــل در فوتبال 
کشـــور تبدیل شـــده اســـت. ایـــن در 
حالـــی اســـت کـــه ســـال ها پرداخت 
حق پخـــش مســـابقات فوتبـــال یکی 
از مهم تریـــن خواســـته های جامعـــه 
ورزش محســـوب می شـــد امـــا ایـــن 
موضوع حالا فراتر از یک درخواســـت 
اســـت و یکـــی از آیتم هـــای دریافـــت 
مجـــوز حرفـــه ای توســـط ای اف ســـی 
اســـت که اگـــر ایـــن موضـــوع محقق 
نشـــود، فوتبـــال ایـــران با مشـــکلات 

زیـــادی مواجـــه خواهد شـــد.
 در دهـــه 80 موضـــوع حـــق پخـــش 
تلویزیونـــی به عنـــوان یکـــی از حقوق 
باشـــگاه ها به رسمیت شـــناخته شد و 
ارزش اولین قراردادی که در سال 87 
امضا شـــد، 30 میلیارد تومان برای سه 
ســـال بود که این مبلـــغ موضع گیری 
باشـــگاه ها را به دنبال داشـــت. پس از 
آن در سال 93 فدراسیون فوتبال یک 
پیشـــنهاد 160 میلیارد تومانی برای یک 
ســـال جهت حـــق پخـــش تلویزیونی 
گذاشـــت،  صداوســـیما  میـــز  وی  ر
پیشـــنهادی که رد شد تا پرونده همان 

پول اندکی که صداوســـیما به فوتبال 
پرداخت می کرد هم بســـته شـــود.

 پس از چند سال بایکوت، نمایندگان 
مجلـــس در اواخـــر دهه نود بـــود که 
تـــلاش کردنـــد بـــرای احقـــاق حـــق 
باشـــگاه های فوتبال، این مسأله را در 
قانون بودجـــه اعمال کنند تا شـــکل 
قانونـــی پیـــدا کند کـــه طبـــق ادعای 
مدیران صداوسیما در سال های 1399 
و 1400، مبلغ 100 میلیارد تومان توســـط 

صداوســـیما به خزانه واریز شده است 
کـــه البتـــه این مبلـــغ پایین تـــر از رقم 
در نظر گرفته شـــده بـــرای حق پخش 
مســـابقات ورزشـــی بـــود. در این بین 
طبق ادعـــای مســـئولان ارزش کنونی 
حق پخش مســـابقات فوتبـــال 2 هزار 
میلیـــارد تومـــان اســـت کـــه البتـــه با 
توجـــه به ســـال های گذشـــته بعید به 
نظر می رســـد ایـــن مبلغ توســـط صدا 

و ســـیما پرداخت شود.

ئیـــس  ر  ، یـــن ورد فر ی  مهـــد محمد
فراکســـیون مجلس شـــورای اسلامی 
در خصـــوص آخریـــن تحـــولات برای 
پرداخـــت حـــق پخـــش تلویزیونی به 
»ایـــران ورزشـــی« می گویـــد: »حـــق 
پخش باید اجرا شـــود و در واقع وزارت 
ورزش بایـــد این مطالبه به حق خود را 
از صدا و ســـیما بخواهد. در سال های 
اخیـــر بارهـــا در خصـــوص پرداخـــت 
حق پخش تلویزیونـــی صحبت هایی 

مطرح شـــد امـــا بـــه جایی نرســـید و 
کماکان فوتبال نتوانســـته حق قانونی 

خود را از صـــدا و ســـیما بگیرد.«
 او می افزایـــد: »قـــرار بر این اســـت که 
انتخابـــات فراکســـیون ورزش برگـــزار 
شـــود و هدف مـــان بـــر ایـــن اســـت 
کـــه پـــس از ایـــن جلســـه، مســـئولان 
صـــدا و ســـیما را بـــه مجلـــس دعوت 
کنیـــم تـــا دلیـــل عـــدم پرداخت حق 
پخـــش را جویـــا شـــویم. حـــق پخش 

گزارش روز

محمد محمدی سدهی
خبرنگار

تیـــم لـــخ پوزنـــان لهســـتان که 
از علـــی قلـــی زاده ملی پوش 
بهـــره  کشـــورمان  فوتبـــال 
می بـــرد در بـــازی خانگـــی 
خود موفق شـــد بـــا نتیجه 
را  کاتوییـــس  بـــر صفـــر   2
شکســـت دهد و در فاصله 
یک هفتـــه مانده بـــه پایان 
نیـــم فصـــل، قهرمانـــی اش را در 
نیم فصـــل لهســـتان قطعی کند. 
قلـــی زاده در ایـــن دیـــدار از ابتدا 

در ترکیب لخ پوزنان حضور داشت 
و در دقیقه ۵7 موفق شـــد گل دوم 
تیمش را به ثمر برســـاند. همچنین 
قلـــی زاده پـــس از گلزنـــی در دقیقه 
60 تعویـــض شـــد و از بـــازی بیرون 
رفت. قلـــی  زاده این فصل ســـه گل 
و دو پـــاس گل ثبت کـــرده و امیدوار 
اســـت در ادامـــه فصـــل نمایـــش 
مؤثرتری هم داشـــته باشد و بتواند 
با این درخشـــش ارزش هـــای خود 
به عنـــوان گرانتریـــن بازیکن لیگ 

لهســـتان را ثابـــت کند.
 قلـــی زاده پـــس از پایـــان ایـــن بازی 
و  دیـــدار  ایـــن  اتفاقـــات  دربـــاره 
گلزنی اش گفـــت: »ما ایـــن فرصت 
و توانایـــی را داشـــتیم کـــه گل های 
بیشـــتری را بـــه ثمر برســـانیم چون 
کنترل کاملی روی بازی داشـــتیم اما 
در نهایت موفق شدیم سه امتیاز را 
به دســـت آوریم پـــس نتیجه خوبی 
گرفتیـــم و این برای ما مهم اســـت. 
از ایـــن بابـــت خوشـــحال هســـتیم 

امـــا البته کـــه باید تلاش بیشـــتری 
داشـــته باشـــیم تـــا بتوانیـــم بهتر از 
فرصت هایی کـــه در طول بـــازی به 
دســـت می آوریم اســـتفاده کنیم.«

 او اظهار داشـــت: »من هم در نیمه 
اول چند فرصت برای گلزنی داشتم 
امـــا آنهـــا را از دســـت دادم. ســـعی 
کردم در نیمه دوم تمرکز بیشـــتری 
داشـــته باشـــم. به خودم گفتم که 
باید حتماً از فرصت هایم اســـتفاده 
کنـــم و گل بزنم. این اتفـــاق رخ داد 

و مـــن از ایـــن بابـــت و همچنیـــن 
به خاطـــر اینکـــه تیمـــم موفق شـــد 
در ایـــن بـــازی پیـــروز شـــود بســـیار 
خوشـــحال هســـتم. بایـــد قـــدم به 
قدم پیـــش برویم. این بـــازی برای 
ما اهمیـــت بســـیار زیادی داشـــت 
که بتوانیم هر ســـه امتیاز را از آن به 
دســـت آوریم. این بازی بـــا پیروزی 
ما به پایان رســـید و حالا بی صبرانه 
منتظر دیدارهای بعدی هســـتیم تا 
بتوانیم این مســـیر را ادامه دهیم.«

پیروزی لخ پوزنان با 
گلزنی بازیکن ایرانی

قلی زاده: به 
خودم گفتم 

باید گل بزنی

 زمان اعزام تیم ملی جوانان 
به اردوی چین

اردوی آماده ســـازی تیم ملی فوتبال جوانان از تاریخ 26 
آبـــان در مرکز ملی فوتبال در حال برگزاری اســـت و تا 7 
آذر ادامه دارد. ســـعید گنجی، مدیـــر تیم ملی جوانان در 
خصوص اردوی تیم ملی گفـــت: »اردوی ما با 31 بازیکن 
آغاز شـــد اما پس از چند روز باشـــگاه ها اعـــلام کردند با 
توجـــه به بازی هـــای جام حذفـــی و لیگ نخبگان آســـیا 
بـــه بازیکنان خود نیـــاز دارنـــد. در اجـــرای همان بحث 
تعاملی ســـرمربی تیم اعلام کرد که با باشـــگاه ها تعامل 
می کنیـــم، بر همین اســـاس بازیکنان حاضـــر در اردوی 

تیم ملـــی را در اختیار باشـــگاه ها قرار داد.«
او ادامه می دهد: »بیشـــتر باشـــگاه ها چهار آذر در مرکز 
ملی بـــازی دارنـــد و امیدواریم بچه ها پـــس از بازی برای 
تیم هـــای خـــود، مجـــدد بـــه اردوی تیـــم ملـــی جوانان 
بازگردنـــد تا اردوی خود را ادامـــه بدهیم. البته بازیکنانی 
که بـــازی  تیم شـــان در جام حذفی تمام شـــده بـــه اردو 
آمدنـــد. 17 آذر تیـــم ملی جوانـــان عازم چین می شـــود 
تـــا 2 بازی خـــوب و اثرگـــذار را بـــا تیم ملی زیر 21 ســـال 
این کشـــور داشـــته باشـــد . قطعاً این حمایـــت ، همدلی  
و همکاری هـــا منجر به این خواهد شـــد تا در مســـابقات 
مرحلـــه نهایی آســـیا باعث افتخـــار ملی شـــده و پرچم 
مقدس کشـــورمان را به اهتزاز درآوریم تا ان شـــاءالله به 

جام جهانی صعـــود کنیم.«

  شکست ۶ گله کایسری اسپور 
با حضور علی کریمی

در هفته دوازدهم ســـوپرلیگ فوتبال ترکیه عصر شـــنبه 
تیم کایسری اســـپور از فنرباغچـــه میزبانی کرد و با نتیجه 
6 بر 2 شکســـت خـــورد. الکســـاندر جیکـــو )43 - گل به 
خـــودی بازیکن حریـــف( و دیمیتروس کولووتســـیوس 
)۵6( برای کایسری اســـپور گل زدنـــد. گل های فنرباغچه 
توســـط دوشـــان تادیچ )7 - پنالتی(، اوگـــوز آیدین )1۵ و 
26(، یوســـف النســـین )۵3(، فیلیپ کوســـتیچ )8۵( و 
سباستین شیمانسکی )88( به دست آمد. علی کریمی 
با آغـــاز نیمه دوم در ترکیب کایسری اســـپور قرار گرفت. 
تیم کایسری اســـپور با 12 امتیـــاز در رده پانزدهم جدول 

19 تیمی ســـوپرلیگ فوتبال ترکیـــه قرار دارد.

کوجو: اشک ریختم چون باید ایران 
را می بردیم

ملـــی  تیـــم  غنایی الاصـــل  بازیکنـــی  کوجـــو  جوئـــل   
قرقیزســـتان در بازی مقابـــل تیم ملی کشـــورمان 2 گل 
به ثمر ســـاند. او در مصاحبه ای با رســـانه قرقیزســـتانی 
درباره واکنشـــش در پایان دیدار با ایـــران گفت: »من از 
نتیجـــه دیدار با تیـــم ملی ایران 100 درصـــد راضی نبودم. 
همان طـــور کـــه دیدید، مـــا هـــر کاری که می توانســـتیم 
انجـــام دادیـــم، امـــا نتوانســـتیم بـــه نتیجـــه مـــورد نظر 
برســـیم. دوســـت داشـــتم بازی با ایران برای ما به شکل 
دیگری پیـــش می رفت. به همین دلیـــل، در پایان بازی 
بسیار احساسی شـــدم و اشـــک ریختم چون باید ایران 
را می بردیـــم. بـــازی کـــردن بـــرای تیـــم ملی کشـــور کار 

آســـانی نیست.«
 

کاپیتان تیم ملی احساساتی شد

جهانبخش: بازگشت به فاینورد 
بسیار زیبا بود

هفته ســـیزدهم لیگ برتر فوتبـــال هلند اردویژه شـــنبه 
شـــب بـــا پیـــروزی 3 بـــر صفـــر فاینـــورد برابـــر هیرنفین 
رقـــم خورد. گل هـــای فاینورد میزبـــان را جولیـــان کارانزا 
)24(، انیس موســـی )34( و ایگور پایکســـائو )78( وارد 
دروازه هیرنویـــن کردند. علیرضـــا جهانبخش به عنوان 
نخســـتین بازیکـــن تعویضـــی تیـــم فوتبـــال هیرنفین از 
شـــروع نیمـــه دوم بـــازی برابر تیم پیشـــین خـــود یعنی 
فاینورد بـــه میدان رفت. فاینورد با کســـب ایـــن پیروزی 
28 امتیازی شـــد و به رده ســـوم جدول 18 تیمی جدول 
اردویـــژه صعود کـــرد. هیرنفیـــن 14 امتیازی هـــم در رده 

ســـیزدهم جدول باقـــی ماند.
 جهانبخش با ابراز خوشـــحالی از بازگشـــت بـــه فاینورد 
گفـــت: »از این بازگشـــت خوشـــحالم. انتظار نداشـــتم 
برابـــر تیـــم پیشـــین خود بـــازی کنم امـــا این بخشـــی از 
حرفه ام اســـت. بازگشـــت به فاینورد بســـیار زیبا بود اما 
نتیجه خوشـــایندی برای تیمم به همراه نداشـــت. نیمه 
نخست این بازی یکطرفه بود اما در نیمه دوم توانستیم 
فرصت هایـــی خلق کنیـــم. این برای شکســـت نخوردن 
هیرنفیـــن کافی نبود و من فقط خوشـــحالم کـــه دوباره 

به فاینورد بازگشـــتم و بـــازی کردم.«
 وینگـــر هیرنفین درباره تشـــویق خود از ســـوی هواداران 
فاینـــورد اظهار داشـــت: »افتخار می کنم در چند ســـال 
اخیـــر بـــرای فاینـــورد بازی کـــردم. در ســـه ســـال اخیر 
خاطره های زیـــادی از این تیم داشـــتم. اکنـــون بازیکن 
هیرنفین هســـتم و تمام تلاش خود را برای تیم جدیدم 
انجـــام می دهـــم.«  جهانبخش که حتی زمانـــی که روی 
نیمکت بود، از ســـوی هواداران فاینورد تشـــویق می شد، 
از این اســـتقبال گرم قدردانی کرد و پـــس از پایان بازی، 
جهانبخـــش گفت وگویـــی دوســـتانه بـــا جـــان دولف، 
دســـتیار ســـرمربی فاینورد داشـــت که صحنه ای جالب 
را رقـــم زد. بازگشـــت علیرضـــا جهانبخش به ورزشـــگاه 
دکویـــپ، هرچند این بـــار به عنوان بازیکـــن تیم حریف 
رقم خورد اما نشـــان داد که ایـــن بازیکن ایرانی همچنان 

جایگاه ویـــژه ای در قلب هـــواداران فاینورد دارد.

من سیتی هم تیم بدی است؟

رضایی: جای انتقاد 
باید به تیم ملی 

افتخار کرد

بهترین تیم جهان شدیم

 تاج: از وضعیت
  تیم ملی 

خیلی راضی ام

قاسمپور:مقابل مربیان بی نام و نشان بازنده بودیم

مربیان تیم ملی کمکی به قلعه نویی نمی کنند
رعدی: احتمالاً فوتبال هفت نفره به بازی های پارالمپیک برگردد

 برای قهرمانی در جهان یک سال سختی کشیدیم

 رحمـــان رضایـــی، مربـــی تیـــم ملـــی 
از  انتقادهـــا  خصـــوص  در  فوتبـــال 
تیـــم ملـــی گفـــت: »فوتبـــال فـــراز و 
نشـــیب هایی دارد و چه بســـا خیلی از 
تیم هـــای بـــزرگ دنیا ترجیـــح بدهند 
اینکـــه  تـــا  را ببرنـــد  بازی های شـــان 
قشـــنگ بازی کنند، چه در سطح ملی 
و چـــه باشـــگاهی. چیزی کـــه اهمیت 
دارد کســـب نتیجه است. همیشه یک 
تیـــم خوب بـــازی نمی کنـــد. از 6 بازی 
در دو دیـــدار بـــه گفتـــه برخی هـــا بد 

بودیم کـــه خیلی هم بد نبـــود، چون 
یـــک نیمه را با اقتدار جلـــو رفتیم و در 
نیمـــه دوم در 20 دقیقـــه تحت فشـــار 
قرار گرفتیـــم که چیز بدی نیســـت.«

 او در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال کـــه آیا 
خـــوردن 4 گل از تیم هایـــی مثـــل کره 
شـــمالی و قرقیزســـتان نگران کننـــده 
نیســـت؟ افزود: »منچسترســـیتی دو 
شـــب پیـــش برابـــر تاتنهـــام بـــا 4 گل 
شکســـت خـــورد و پنجمیـــن باخـــت 
خـــودش را تجربـــه کـــرد. این مســـأله 
بـــرای تیمـــی کـــه در ســـال های اخیر 
با گواردیـــولا بهترین نتایج را کســـب 
کـــرده، افـــت دارد ولـــی بایـــد بگوییم 
من ســـیتی تیـــم بـــدی اســـت؟ ایـــن 

اتفـــاق  و فـــراز و نشـــیب ها بـــرای هـــر 
تیمی بوجود می آیـــد و اصلاً نمی توان 
خرده گرفـــت. تیـــم ملی نیـــز در این 
شـــرایط قـــرار دارد. به جـــای این همه 
انتقـــاد باید به ایـــن تیم ملـــی افتخار 
کـــرد. تیم ملـــی با کادرفنی فعلی ســـه 
شکســـت هـــم نداشـــته، آیا بایـــد این 
همه انتقـــاد کـــرد؟ نمی گویـــم انتقاد 
نباشد ولی باید ســـازنده انتقاد کنند. 
چیزی کـــه در حـــال حاضـــر می بینم 
انتقادها تخریبی اســـت تا ســـازنده.«
 او بیـــان می کند: »آیـــا نتایجی که تیم 
ملـــی در 30 بازی گذشـــته بـــا کادرفنی 
فعلی کســـب کـــرده، بد بوده اســـت؟ 
شـــاید منتقدان این آمـــار را ندارند. «

مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال 
صبح دیروز در مراســـم اســـتقبال از 
تیـــم فوتبـــال 7 نفره گفـــت: »خیلی 
خوشـــحالم که ایـــن اتفـــاق افتاد، به 
هـــر جهـــت در فوتبال نتایـــج خوبی 

حاصل می شـــود.
 همـــان حرف مقـــام معظـــم رهبری 
اســـت که ایـــران قـــوی، ورزش قوی. 
قهرمـــان جهـــان شـــدند و بـــا اقتدار 
هم قهرمان شـــدند. پاداش را وزارت 
ورزش خواهـــد داد و مـــا در حد اردو 

کمک خواهیـــم کرد.«
او در مورد وضعیـــت تیم ملی ایران و 
انتقادات عنوان کرد: »مـــا باید ابتدا 
یک تبریـــک بگوییم چـــون تیم ملی 
از حیـــث نتیجه بهتریـــن تیم جهان 
شـــد. ما 18 بـــازی داشـــتیم و 1۵ برد 
آوردیـــم، فقط یـــک باخـــت آوردیم. 
ایـــن نتایـــج عالی اســـت. یـــک عده 
نظـــر خاصـــی دارنـــد. خیلـــی از این 
موارد نقـــد اســـت و مـــا می پذیریم. 
نقد هـــم باید بـــا بیان نیکـــو و حفظ 
حرمـــت باشـــد و موفقیت هـــا را هم 
بایـــد دیـــد. مـــن بـــه عنـــوان رئیس 
فدراسیون راضی هســـتم. ما 6 بازی 
کردیم و ۵ بازی بیرون از خانه بودیم 

و هیچ دوره اینطور نبوده اســـت. تنها 
بازی خانگـــی هم در اصفهـــان بوده 

اســـت. 16 امتیاز هـــم گرفتیم. «
مهدی تاج ادامه داد: »عربســـتان به 
اندونـــزی باخـــت و کره با فلســـطین 
مســـاوی کرد. فوتبال یعنـــی همین. 
مشـــکل برخـــی ندانســـتن نیســـت، 
نخواســـتن در دانســـتن اســـت. تیم 
ما همیشـــه در رفت و برگشـــت بوده 
امـــا این افـــراد موضع خـــود را تعیین 
کردنـــد و اگـــر می باختیـــم هـــم جور 
دیگـــر انتقـــاد می کردند. ســـرمربی 
تیـــم ملـــی تـــلاش می کنـــد نواقص 
و موانـــع را بـــردارد تـــا تیم دلخـــواه را 

تشـــکیل بدهد.«

ابراهیم قاســـمپور، بازیکن پیشـــین 
تیـــم ملی فوتبـــال کشـــورمان درباره 
شـــرایط تیم ملـــی و انتقاداتـــی که از 
شـــاگردان قلعه نویی در مســـابقات 
انتخابـــی جام جهانـــی 2026 در قاره 
آســـیا صورت می گیرد، اظهار داشت: 
»تیـــم ملـــی در گروهی قـــرار دارد که 
هیچ کـــدام از قدرت های برتر آســـیا 
در آن حضـــور ندارنـــد و بـــه لحـــاظ 
نتیجه گیـــری خـــوب عمـــل کـــرده و 
صدرنشـــین گروهش اســـت، اما اگر 
دقیق بـــه عملکرد ملی پوشـــان نگاه 
کنیم اشـــکالاتی را می بینیـــم که باید 
خیلی زود برطرف شـــوند. بزرگترین 
مشـــکل تیـــم ملـــی در حـــال حاضر 
ســـاختار دفاعی اســـت اما متأسفانه 

نمی خواهنـــد قبـــول کنند.«
بـــازی   وی ادامـــه داد: »وقتـــی دو 

ایـــران با کره شـــمالی و قرقیزســـتان 
را آنالیـــز کنیـــد، می بینید کـــه در هر 
دو بـــازی تیـــم ملـــی نیمـــه دوم  ها را 
بازنـــده بـــوده اســـت، یعنی مـــا نیمه 
مربیـــان را مقابـــل مربیانـــی بی نام 
و نشـــان بازنـــده بودیم. چـــه اتفاقی 
می افتـــد در مســـابقه ای که بـــا دو یا 
ســـه گل جلو هســـتیم به یکباره ورق 
برمی گـــردد و بـــا شـــانس پیـــروزی از 

زمیـــن بیـــرون می آییم؟ دســـتیاران 
قلعه نویی چـــه آنالیز و کمکـــی به او 
می کنند کـــه این اتفاقـــات می افتد؟ 
مـــن خصومت و دشـــمنی با کســـی 
نـــدارم، امـــا اشـــکالات را می بینـــم و 
بازگـــو می کنم تـــا ایـــرادات تیم ملی 
برطـــرف شـــود. مربیانی کـــه در کادر 
تیم ملی حضـــور دارنـــد، نمی توانند 
بـــه قلعه نویی کمک خاصـــی کنند.«

تیـــم  علیرضـــا رعـــدی، ســـرمربی 
ملـــی فوتبـــال هفـــت نفـــره بعـــد از 
قهرمانی در جام جهانـــی گفت: »از 
2 ســـال پیش که هدایت این تیم را 
برعهده گرفته بـــودم هدفگذاری ما 
قهرمانی جهان بود که خوشبختانه 
بعـــد از کســـب عنـــوان قهرمانی در 
آســـیا توانستیم در اســـپانیا قهرمان 
جهـــان شـــویم که ایـــن امر نشـــان 
می دهـــد روند کار به درســـتی پیش 
رفتـــه و برنامه ریـــزی خوبـــی روی 
تیـــم صـــورت گرفتـــه اســـت. هنوز 
وضعیـــت این تیـــم برای حضـــور در 
پارالمپیک 2028 قطعی نیســـت اما 
تا جایی که اطلاع دارم فدراســـیون 
جهانی و مسئولان ســـایر کشورها به 
دنبال این هســـتند این رشته دوباره 

بـــه چرخـــه بازی هـــای پارالمپیـــک 
برگردد.«

او در خصـــوص برخـــی انتقادهـــا و 
همچنیـــن ســـخت ترین حریفـــان 
ایـــران افـــزود: »همیشـــه یکســـری 
دوســـت دارنـــد وقتی تیمـــی نتیجه 
می گیـــرد مغرضانـــه عملکـــرد آن را 
زیـــر ســـؤال ببرنـــد همان طـــور که 
در خصـــوص تیـــم ملـــی فوتبال هم 

این گونه انتقـــادات مغرضانه وجود 
دارد. اوکرایـــن، برزیـــل، امریـــکا، 
هلند و انگیس حریفان سرســـختی 
بـــرای تیـــم ملـــی بودنـــد و خـــود را 
مدعـــی قهرمانی می دانســـتند اما با 
برتـــری مقابل این تیم ها توانســـتیم 
شایســـتگی خـــود را ثابـــت کنیـــم 
 و بـــرای نخســـتین بـــار تاریخ ســـاز 

شویم.«

نقل قولواکنش

مصاحبهگپ

درخواســـت تمـــام جامعـــه فوتبـــال 
اســـت و باید بتوانیم این خواســـته را 
عملی کنیم تـــا فوتبال بـــه حق خود 
برســـد. سال هاســـت که این موضوع 
ح می شـــود امـــا  در رســـانه ها مطـــر
تاکنـــون هیـــچ اتفاقـــی نیفتـــاده اما 
حالا ایـــن موضـــوع یکـــی از الزامات 
فیفا و ای اف ســـی محســـوب می شود 
و در غیـــر این صورت مجـــوز حرفه ای 

تیم هـــا باطـــل خواهد شـــد.«
 عـــلاوه بـــر این محمـــود اســـلامیان، 
مشاور رئیس فدراســـیون فوتبال هم 
در خصـــوص حـــق پخـــش تلویزیونی 
بیـــان می کنـــد: »اقتصادمـــان دولتی 
اســـت و این مســـأله باعث می شود تا 
برخی از مشـــکلات در کشورمان حل 
نشـــود که یکی از همیـــن موضوعات 
حق پخش اســـت. درآمـــد فوتبال در 
تمـــام دنیـــا از حـــق پخش اســـت اما 
تیم هـــای ایرانی از ایـــن درآمد محروم 
هســـتند. بخـــش خصوصـــی بـــه این 
دلیـــل که درآمـــدی از فوتبـــال ندارد، 
بعـــد از چند ســـال ســـرمایه گذاری در 
فوتبـــال، فرار می کند. مشـــکل اصلی 
فوتبال این اســـت که درآمدی ندارد.«
 او در پاســـخ به این سؤال که بالاخره 
باید برای حل ایـــن موضوع چه کاری 
انجـــام داد، می گوید: »باید شـــخص 
رئیـــس جمهور به ایـــن موضوع ورود 
کنـــد چـــرا کـــه این مشـــکل توســـط 
مجلـــس شـــورای اســـلامی قابل حل 
نیســـت. همه کشـــورها حـــق پخش 
دارنـــد و بـــا دریافـــت حـــق پخـــش 
هزینـــه  خـــود  زیرســـاخت های  در 
می کننـــد، تـــا زمانی که ایـــن موضوع 
حل نشـــود فوتبال ما همین اســـت. 
مشـــکل فوتبـــال حق پخش اســـت و 
جواد خیابانی به جای حاشیه ســـازی 
بـــرای تیـــم ملـــی، بیایـــد یک بـــار در 
خصوص این موضوع در صدا و سیما 

صحبـــت کند.«
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